

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, JUNE 11, 1980

(1)

[Text]

The Special Committee on the Disabled and the Handicapped met at 3:43 o'clock p.m. this day, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Messrs. Dinsdale, Halliday, Mrs. Killens, Messrs. Smith and Young.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mrs. Killens, seconded by Mr. Dinsdale, moved,—That Mr. Smith do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Chairman took the Chair.

Mr. Young, seconded by Mr. Halliday, moved,—That Mrs. Killens and Mr. Dinsdale be elected Vice-Chairmen of this Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mrs. Killens, it was agreed,—That, pursuant to the authority granted to the Committee by its Order of Reference dated Friday, May 23, 1980, the suspension of the provisions of Standing Order 65(4) be revoked to amend the membership of the Committee by substituting Mr. J. Raymond Chénier for Mr. Irénée Pelletier.

On motion of Mr. Young, it was agreed,—That the Committee print 1,500 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Halliday, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

On motion of Mr. Dinsdale, it was agreed,—That, pursuant to the authority granted to the Committee by its Order of Reference dated Friday, May 23, 1980, Mr. André Leblanc, Bureau of Rehabilitation, Department of National Health and Welfare, be attached to the Committee to assist in its deliberations on the Disabled and the Handicapped.

On motion of Mrs. Killens, it was agreed,—That, pursuant to the authority granted to the Committee by its Order of Reference dated Friday, May 23, 1980, Mrs. Barbara Reynolds, Research Officer, Library of Parliament, be attached to the Committee to assist in its deliberations on the Disabled and the Handicapped.

On motion of Mrs. Killens, it was agreed,—That Members of the Committee's staff be allowed to question witnesses appearing before the Committee.

On motion of Mrs. Killens, it was agreed,—That the Committee travel to Winnipeg, Manitoba, for the 1980 World Congress of Rehabilitation International from June 22 to June 27, 1980 and that the Clerk of the Committee accompany the Committee.

On motion of Mr. Dinsdale, it was agreed,—That members of the Committee travel to attend various Pre-Congress Semi-

PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 11 JUIN 1980

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial concernant les invalides et les handicapés tient aujourd'hui à 15 h 43 sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: MM. Dinsdale, Halliday, M^{me} Killens, MM. Smith et Young.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

M^{me} Killens, appuyée par M. Dinsdale, propose que M. Smith soit nommé président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Le président prend place au fauteuil.

M. Young, appuyé par M. Halliday, propose, que M^{me} Killens et M. Dinsdale soient élus vice-présidents du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Sur la motion de M^{me} Killens, il est convenu,—Que, conformément à l'autorité dont le Comité est investi par son Ordre de Renvoi du vendredi 23 mai 1980, la suspension des dispositions de l'Article 65(4) du Règlement soit révoquée afin de modifier la composition du Comité en remplaçant M. Irénée Pelletier par M. J. Raymond Chénier.

Sur la motion de M. Young, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1,500 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Sur la motion de M. Halliday, il est convenu,—Que le président soit autorisé, à défaut de quorum, à tenir des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression.

Sur la motion de M. Dinsdale, il est convenu,—Que, conformément au pouvoir conféré au Comité par son Ordre de renvoi du vendredi 23 mai 1980, M. André Leblanc, du Bureau de réadaptation du Ministère de la Santé nationale et du Bien-être social, soit attaché au Comité pour le seconder dans ses délibérations concernant les invalides et les handicapés.

Sur la motion de M^{me} Killens, il est convenu,—Que, conformément au pouvoir conféré au Comité par son Ordre de Renvoi du vendredi 23 mai 1980, M^{me} Barbara Reynolds, recherchiste de la Bibliothèque du Parlement, soit attachée au Comité pour le seconder dans ses délibérations concernant les invalides et les handicapés.

Sur la motion de M^{me} Killens, il est convenu,—Qu'il soit permis aux membres du personnel de Comité de questionner des témoins comparissant devant le Comité.

Sur la motion de M^{me} Killens, il est convenu,—Que le Comité voyage à Winnipeg, Manitoba, pour le Congrès mondial international de réhabilitation, 1980, du 22 juin au 27 juin et que le greffier du Comité accompagne le Comité.

Sur la motion de M. Dinsdale, il est convenu,—Que des membres du Comité se déplacent pour assister à divers sémi-